
P R O T O K Ó Ł   NR 5/2017 

z obrad XXIII sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 1 września 2017 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XXIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o 

godzinie 8
00 

w Sali nr 21 Urzędu Gminy. Na sesji obecni radni wg. listy obecności 

stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt Gminy – Rafał Pałka, Skarbnik 

Gminy – Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG - Krzysztof Ławiński. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej  Nr 0252 T Pilczyca – Januszewice – Komorniki, etap 2” w gminie Kluczewsko. 

b) zmian w Programie Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023, 

c) zmian w budżecie gminy na 2017 rok,  

d) zmian w WPF Gminy Kluczewsko na lata 2017-2020. 

6. Dyskusja 

7. Podjęcie uchwały wymienionej w pkt 5 porządku obrad. 

8. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad XXIII sesji – obecnych 13 radnych.  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej XXII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

odczytywania. 

Ad. 4.  Do zaproponowanego porządku obrad radny Lipiński Eugeniusz zgłosił wniosek o 

jego rozszerzenie aby po podjęciu uchwał dopisać pkt - Interpelacje i zapytania radnych.  

Wniosek radnego został poddany pod gosowanie.  

Za wnioskiem radnego Lipińskiego głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 

Rozszerzony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5.Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła projekty uchwał:   

a) Zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie zadania pod nazwą 

„Przebudowa drogi powiatowej  Nr 0252 T Pilczyca – Januszewice – Komorniki, etap 

2” w gminie Kluczewsko. Starostwo Powiatowe we Włoszczowie wystąpiło pismem 

w sprawie dofinansowania przez Gminę Kluczewsko zadania pod nazwą „Przebudowa 

drogi powiatowej  Nr 0252 T Pilczyca – Januszewice – Komorniki, etap 2”. Zadanie to 

Powiat Włoszczowski zamierza realizować w ramach Programu Wieloletniego pod 

nazwą „Rozwój Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019”. 

Kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 810 tyś. zł, z czego planuje się pozyskać z 

programu 50 % czyli  kwotę 405 tyś. zł.  Pozostałe 50 % pokryje powiat 

Włoszczowski i Gmina Kluczewsko po 25 %  tj. po 202,5 tyś. zł każda. Kwota 202,5 

tyś. zł. stanowić będzie udział gminy w realizacji przebudowy drogi powiatowej 

Pilczyca - Januszewice – Komorniki. 

b) Zmian w Programie Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023. W dniu 29 

grudnia 2016 roku na sesji Rady Gminy przyjęto Program Rewitalizacji Gminy 



Kluczewsko na lata 2016-2023. Program ten został przesłany do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego w celu jego oceny pod kątem 

zgodności z cechami i elementami wskazanymi w Wytycznych Ministra Rozwoju w 

zakresie rewitalizacji w programach operacyjnych.  W wyniku dokonanej oceny Urząd 

Marszałkowski uznał, że opracowany Program Rewitalizacji nie spełnia warunków 

zawartych w wytycznych Ministra i wymaga wprowadzenia poprawek i korekty w 

zakresie pogłębienia diagnozy obszaru rewitalizacji, celów i kierunków działań oraz 

wdrażania, monitorowania i ewaluacji tj. wskazania wskaźników służących ocenie 

stopnia realizacji Programu Rewitalizacji. Ażeby Gmina mogła ubiegać się o wsparcie 

finansowe na projekty rewitalizacyjne w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2014-2020 Program ten  musi być 

pozytywnie oceniony pod względem zgodności z wytycznymi Ministerstwa. Po 

uwzględnieniu uwag i wprowadzeniu przez wykonawcę odpowiednich korekt 

Program jest ponownie przedmiotem uchwały, ponieważ Rada Gminy przyjmuje do 

realizacji opracowane programy gospodarcze, w tym również Program Rewitalizacji 

Gminy.  

c) Zmian w budżecie gminy na 2017 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów i 

wydatków budżetowych o kwotę 1123.973,73 zł.  

d) Zmian w WPF Gminy Kluczewsko na lata 2017-2020. Proponuje się dokonanie 

bardzo ważnych zmian w WPF polegających na wprowadzeniu następujących 

przedsięwzięć: przebudowy 3 dróg (przebudowę drogi gminnej w Jeżowcu od drogi 

wojewódzkiej w kierunku drogi gminnej – 990 mb na kwotę 780 tyś. zł z możliwośią 

dofinansowania 50 %, przebudowę drogi gminnej w Rączkach w kierunku Błonia – 

670 mb na kwotę 790 tyś. zł z możliwością dofinansowania 50 %, oraz dotację dla 

Starostwa Powiatowego na przebudowę drogi powiatowej Pilczyca-Januszewice-

Komorniki- II etap,  łączny koszt zadania opiewa na kwotę 810 tyś. zł z możliwością 

dofinansowania 50 % czyli 405 tyś. zł, natomiast pozostałą kwotę 405 gmina 

współfinansuje ze starostwem po połowie czyli po 202,500 zł.), oraz na  przesunięciu 

realizacji oczyszczalni ścieków w Kluczewsku z 2019 na 2018 rok (ze względu, że 

przetarg na przebudowę oczyszczalni został nierozstrzygnięty, ponieważ nikt nie 

złożył oferty ze względu na wykonanie inwestycji w latach 2017-2018 a płatność w 

2019 roku). Aby wykonać wszystkie zaplanowane inwestycje w roku 2018 planuje się 

zaciągnięcie kredytu w wysokości 1.495.000 zł ze spłatą w latach 2019-2020. Zatem 

WPF ulega całkowicie zmianie w każdym roku budżetowym od 2017 do 2020 roku, 

jest to jednak zgodne z przepisami ustawy o finansach publicznych.  

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos  zabrali.  

Wójt Gminy w nawiązaniu do przedstawionych projektów uchwał uzupełnił, że nie mamy 

żadnej gwarancji, że uda się pozyskać wspomniane środki na drogi, ale Wójt  uważa, że 

należy próbować i jeżeli będzie to możliwe to pozyskać środki zewnętrzne. Łącznie z 

Powiatem składamy wniosek na drogę powiatową, w ramach której planuje się kontynuować 

budowę drogi w Komornikach poprzez budowę chodnika, zatoki oraz nowej nakładki 

asfaltowej. Po przeanalizowaniu  zostały zaproponowane również dwie drogi gminne w 

Jeżowcu oraz w Rączkach, takie za które można uzyskać wymagane punkty aby móc uzyskać 

dofinansowanie. Wójt wyjaśnił, że odbył się przetarg na wykonanie modernizacji 

oczyszczalni ścieków i nikt nie złożył oferty, ponieważ w specyfikacji był warunek, że prace 

należy wykonać na przełomie 2017/2018 a płatności w 2019 roku. W związku z powyższym 

zostanie ogłoszony drugi przetarg ze zmianą finansowania zadania w latach 2017-2018. Wójt 

poinformował również, że środki pochodzące ze zwrotu z budżetu państwa za realizację 

funduszu sołeckiego planuje się przeznaczyć  na powstałe dodatkowe koszty związane z 

przebudową ulicy Murarskiej w Kluczewsku i drogi w Pilczycy przez wieś, na poszerzenie 



drogi w Mrowinie oraz na remont drogi w Bobrownikach zniszczonej po budowie kanalizacji 

sanitarnej.  

Wójt podsumowując swoją wypowiedź zwrócił się do radnych z zapytaniem w jakim 

kierunku ma iść gmina, czy zaciągnąć bezpieczny do spłacenia kredyt i realizować inwestycje 

z udziałem środków zewnętrznych, czy odpuścić sobie i nie ubiegać się o środki unijne na 

inwestycje. 

- Wiceprzewodniczący Rady Barański stwierdził, że należy wykorzystywać możliwości i 

ubiegać się o środki unijne aby wykonywać inwestycje, zadłużając nawet gminę poprzez 

zaciąganie kredytu. 

- Radny Miszczak również uważa, że należy korzystać jak najwięcej ze środków unijnych, 

składać wnioski na inwestycje nawet kosztem kredytów.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta z zapytaniem, kiedy planowane jest wykonanie elewacji 

na budynku szkoły w Dobromierzu, ponieważ w planie remontu ujęta jest wymiana okien i 

wykonanie elewacji a nie wzięty jest pod uwagę remont dachu, który to zgłaszał Dyrektor 

Szkoły w trakcie oględzin komisji, że w trakcie deszczu woda z dachu, który jest za krótki 

leje się po ścianie. Radny proponuje, ażeby środki z dróg przesunąć a wykonać kompleksowo 

remont szkoły w Dobromierzu. W sprawie uchwalenia programu rewitalizacji – radny uważa, 

że ten oraz podobne programy są uchwalane tylko nie wprowadzane w życie. W związku z 

powyższym radny zwrócił się z zapytaniem ile kosztowało powyższe opracowanie. Radny 

złożył jednocześnie podziękowanie Wójtowi Gminy za wprowadzenie do planu budowy drogi 

w Bobrownikach, która jest w bardzo złym stanie po budowie kanalizacji sanitarnej oraz o 

odprowadzenie wody przy tej drodze. Radny zapytał również, czy była remontowana droga 

Kolonia Pilczyca-Bobrowska Wola-Ciemiętniki.  

- Wójt wyjaśnił, że programy muszą być uchwalane przez Radę Gminy, aby móc ubiegać się 

o środki unijne. Koszt opracowania program rewitalizacji wynosił 20 tyś. zł, przy czym 

Gmina zapłaciła tylko 5 tyś. zł. Jeżeli chodzi o dach na szkole to jeżeli będzie taka 

konieczność to go wyremontujemy, lecz nie należy przesuwać środków z dróg, ponieważ nie 

wiadomo, czy pojawi się jeszcze taka szansa pozyskania środków na przebudowę dróg.  

- Radny Pawlik uważa, że należy wziąć jeszcze większy kredyt i przeznaczyć go na remont 

dachu na szkole w Dobromierzu.  

- Przewodniczący Rady uważa, że wystarczy przedłużyć okap dachu i nie będzie się woda lała 

po ścianie.  

- Radny Łoszek uważa, że należy dokonać rozeznania, bo może wystarczy dokonać poprawek 

a nie wymieniać cały dach, który był niedawno remontowany. 

- Dyrektor KUZG odniósł się do sprawy dachu na szkole w Dobromierzu i wyjaśnił, że 

remont dachu wykonywał zakład komunalny i polegał na częściowej wymianie pokrycia bez 

wymiany konstrukcji dachowej. 

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zapewnienia środków finansowych na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej  Nr 0252 T 

Pilczyca – Januszewice – Komorniki, etap 2” w gminie Kluczewsko -  udział wzięło 

13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XXIII/27/2017 i stanowi załącznik nr 2. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Programie Rewitalizacji Gminy 

Kluczewsko na lata 2016-2023 -  udział wzięło 13 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XXIII/28/2017 i stanowi załącznik nr 3. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok -  udział 

wzięło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXIII/29/2017 i stanowi załącznik nr 4. 



d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w WPF Gminy Kluczewsko -  udział 

wzięło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXIII/30/2017 i stanowi załącznik nr 5. 

Ad. 8. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

 - Radny Łoszek zapytał Wójta na jakim etapie znajduje się projekt chodnika przy drodze 

wojewódzkiej. 

Wójt wyjaśnił, że projekt znajduje się w trakcie uzgodnień.  

- Radna Skrzypek zawróciła się do Wójta kiedy ruszy budowa kanalizacji w Ciemiętnikach. 

- Wójt wyjaśnił, że czekamy na środki unijne na budowę, wniosek o dofinansowanie został 

złożony i znajduje się na 7 miejscu listy rankingowej zapasowej. Są realne szanse, że wniosek 

zostanie zaakceptowany dlatego czekamy na rozstrzygnięcie.  

- Przewodniczący Rady zapytał Wójta czy działka przy szkole w Kluczewsku została już 

zakupiona. 

- Wójt wyjaśnił, że właścicielowi brakuje jeszcze kompletu  dokumentów  do sporządzenia 

aktu notarialnego, jak tylko właściciel będzie gotowy gmina sfinalizuje zakup działki.  

- Radny Książek zapytał, czy będzie realizowany II etap przebudowy parku w Stanowiskach.  

- Wójt wyjaśnił, że na rok przyszły nie ma szans na realizację II etapu. 

- Radny Michałek zwrócił się o usunięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej - wyjazd na 

Rudce od Rzewuszyc i Komornik ze względu na utrudnioną widoczność. 

- Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie przesłany do Zarządu Powiatowego Dróg we 

Włoszczowie. 

- Radny Glanda zwrócił się do Wójta, kiedy zostanie zakończona przebudowa drogi Pilczyca-

Komorniki. Radny stwierdził również, że chodnik przy budowanej drodze w Pilczycy przez 

wieś jest źle wyprofilowany i krzywo wybudowany. 

- Wójt wyjaśnił, że ogólnie można stwierdzić, że był to trudny projekt przebudowy drogi, a 

zakończenie I etapu zaplanowane jest do końca września. 

- Radny Miszczak zapytał, czy są szanse na dokończenie przebudowy drogi Stanowiska-

Januszewice. 

- Wójt wyjaśnił, że w chwili obecnej trudno określić, ze względu na zaplanowane drogi w 

ramach projektu. Analizy będą prowadzone w grudniu może pojawią się kolejne szanse 

naborów wniosków na przebudowy dróg, to będziemy się ubiegać.  

- Radny Lipiński podzielił się refleksją, że są jeszcze drogi w miejscowościach naszej Gminy  

tłuczniowe, a planuje się asfaltowanie dróg kolejnymi warstwami. Przykładem jest droga w 

Kolonii Pilczyca, gdzie mieszkańcy zwracali się do radnego o poparcie ich wniosku o 

asfaltowanie drogi tłuczniowej. Radny  zaproponował, aby wziąć pod uwagę ogłoszenie 

przetargu na wykonywanie remontów dróg w celu odciążenia Zakładu Komunalnego, 

któremu to Gmina zleca coraz to więcej pracy.  

- Radny Łoszek zwrócił się do Wójta w następujących sprawach. W Brześciu powstają nowe 

zabudowania wieś się rozszerza, w związku z powyższym należałoby doprowadzić do tych 

zabudowań sieć kanalizacyjną i wodociągową oraz oświetlenie uliczne. 

- Wójt wyjaśnił, że sieć wod-kan będzie doprowadzona, natomiast oświetlenie uliczne można 

zaplanować w ramach funduszu sołeckiego. 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że dziś przypada 78 rocznica wybuchu II wojny 

światowej, o uczczenie tego wydarzenia  z należytą powagą i zadumą.  

 Na zakończenie Przewodniczący Rady zaprosił radnych do udziału w programie „W 

narodowym czytaniu „Wesela” Stanisława Wyspiańskiego”, które odbędzie się dzisiaj o 

godzinie 10 na parkingu obok Banku Spółdzielczego w Kluczewsku.  

Patronat honorowy na imprezą objęła Para Prezydencka RP. 

 

 



Ad. 7. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie 

nadzwyczajnej sesji w dniu 1 września 2017  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 9
50

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY: 
 

 

 

 


